
 
  

IZVJEŠĆE TAJNIKA HMS-A O UČINJENOM U 2021. GODINI 
 

Funkcioniranje Saveza 

Hrvatski mačevalački savez je u 2021. godini održao četiri Skupštine, trinaest sjednica 
Izvršnog odbora (IO HMS), donijete su 32 elektronske odluke od strane IO HMS-a (njih 
20 u novom sazivu). Sva Tijela HMS-a su bila aktivna u svom radu sukladno okolnostima 
s COVID-19 u Hrvatskoj i svijetu poglavito u drugom dijelu godine. 

Osim pomaganja u radu svih Tijela HMS-a kancelarija HMS-a je surađivala s 
udruženim članicama po svim pitanjima (registracija, kategorizacija, izdavanje raznih 
potvrda, razvojnih programa HOO-a, sportskih programa, upisa u školske razrede, 
koordinacije i dr.). 

Ažurirane su redovito sve baze (sportaša, sudaca, delegata i dr.) iako zbog 
povećanog opsega poslova kancelarije HMS-a oni se odrađuju prije samih natjecanja. 

Financiranje HMS-a je tijekom 2021. većim dijelom funkcioniralo normalno dok je u 
nekim trenutcima bio došlo do kraćih zastoja u raskoraku s sportskih programa i 
priljevom sredstava. Sve što je bilo moguće realizirati zbog loše epidemiološke situacije 
u Republici Hrvatskoj i svijetu je realizirano. 

U protekloj 2021. godini poslovanje Hrvatskog mačevalačkog saveza bilo je u skladu  
s propisima i pod nadzorom službi HOO-a, NO HMS-a i Porezne uprave RH.  

Aktivno se pratila situacija na svim poljima rada HMS-a što je popraćeno redovnim 
izmjenama i dopuna pravilnika HMS-a, a sve kako bi se pojedine stvari bolje regulirale. 
Najveća promjena se dogodila promjenom dobnih kategorija u Pravilniku o sustavu 
natjecanja HMS-a. 

Imali smo promjene na mjestu v.d. direktora nacionalne reprezentacije, kao i na 
mjestu izbornika za sablju, a obje dužnosti je preuzeo Antonio Trcin. 

Imenovan je novi trener za razvoj mačevanja – Mirna Borošak. 

Prvi puta su provedeni izbori Komisije sportaša HMS-a (Lara Petković, Paula Jukić i 
Filip Horvat). Izabran je novi postav Sudačke komisije HMS-a (Mirna Borošak, Zoran 
Buntjelić i Tin Vrbanc). 

Imenovana je Martina Zmaić Koordinatoricom za veterane HMS-a, a Zrinka 
Pribudić, dr. med. članom Zdravstvene komisije HMS-a. 

Pri Hrvatskoj olimpijskoj akademiji je završeno školovanje 11 mačevalačkih trenera.  

HMS je sklopio dva sponzorska ugovora (HEP i PBT Fencing Hrvatska). 

HMS je ostvario dodatne pomoći od Europske mačevalačke konfederacije (edukacija 
trenera, kongres i oprema) i IChF "For the Future of Fencing" (trenerska oprema i 
kvalifikacije za OI). 

HMS je vratio pozajmice MK Interu, a i primio više donacija donacija od Marka 
Kallaya. 
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Godina je obilježena brojnim prijavama protiv HMS-a nadležnim tijelima – EFC-u, 
Sportskoj inspekciji, HOO-u, SSGZ-u, Povjereniku za pristup informacijama i drugim 
tijelima što je u većoj mjeri uspješno opravdano dok se još u 2 predmeta čekaju odluke iz 
2 sudska postupka (Ustavni sud i Prekršajni sud). 

Ove godine su MK Mušketiri izbačeni iz HMS-a, ali su odlukom VSA isti i vraćeni u 
članstvo. 

 

Hrvatski olimpijski odbor 

U HOO-u u 2021. godini je imao u Vijeću svog predstavnika  Ivo Goran Munivrana 
a Marko Kallay je bio izabran za predsjednika Komisije za razvoj sportaša HOO-a čime 
se povećao broj mačevaoca u tijelima HOO-a. Marko Kallay je zbog osobnih razloga 
tijekom godine dao ostavku u ovoj komisiji. 

Suradnja s HOO-om je bila na kvalitetnoj tehničkoj razini po pitanju provedbe svih 
programa, a koje je HMS realizirao u cijelosti. Namjenska sredstva HOO-a za Redovni 
program HMS-a su u 2021. povećana za 150.389,07 kn (cca 20%) u odnosu na 2020. 
godinu. Broj korisnika Razvojnih programa HOO-a ostao je isti (9), ali se dio sportaša 
preselio u stariju starosnu kategoriju s obzirom na to da su zbog pomanjkanja natjecanja 
svim sportašima ovih programa produžili status u 2021. godini. 

Kvalifikacije za OI odrađene su uz financiranje vlastitim sredstvima i uz potporu 
IChF "For the Future of Fencing".  

 

Sportski program 

Od velikih natjecanja sudjelovalo se samo na Mediteranskom U23 prvenstvu i 
Svjetskom kadetskom i juniorskom prvenstvu 2021. (nadalje: SKJP 2021.) u Kairu te na  
kvalifikacijama za Olimpijske igre. 

 Međunarodna natjecanja (FIE i EFC) počela su se polako održavati od sredine ožujka 
2021., dok se tek početkom sezone 2021./2022. krenulo s većim brojem natjecanja.  

Ranije je navedeno kako je Antonio Trcin preuzeo dužnosti v.d. direktora nacionalne 
reprezentacije i v.d. izbornika za sablju.  

Tijekom godine održano je više priprema reprezentacije u sva tri oružja.  

Prvenstvo Hrvatske 2021. je bilo odgođeno na jesen zbog loše epidemiološke situacije 
u Republici Hrvatskoj. MSZ i MK Špada su kao (su)organizatori napravili velike napore 
kako bi se prvenstva održala. 

Početak sezone je bio siromašan s natjecanjima, tako da su i rezultatski uspjesi 
smanjenog obima. Radovalo nas je 14. mjesto Dorje Blažić i 22. mjesto Vedrana Markote 
na Svjetskom juniorskom prvenstvu 2021. u Kairu, te 2. mjesto Petra Fileša na FIE Satelitu 
„Golden foil of Zagreb“ u Zagrebu i 1. mjesto na Međunarodnom natjecanju u Bonnu.  

Bojan Mijatović je sudio na Paraolimpijskim igrama u Tokiju 2021.  
 

Svjetska mačevalačka federacija (FIE) 

U Lausanne je održana izborna skupština FIE-a na kojoj je reizabran dosadašnji 
predsjednik FIE Alisher Usmanov. U Veteransku komisiju FIE izabrana je Mirna Borošak 
čime se broj hrvatskih predstavnika nije promijenio.  

Primljena je materijalna pomoć FIE za 2021., u opremi, u visini od 7.000,00 CHF iz 
čega se nabavilo: jedna obojena FIE mačevalačka piste, par kabela i osam bobina. 
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Svjetski juniorski kup u Zagrebu i Satelit u Splitu se nisu održali zbog situacije s 
COVID-19 u svijetu i Republici Hrvatskoj, dok je Satelit u Zagrebu održan uz iznimne 
napore MK Dubrave i potporu FIE (COVID testovi).  

 

Organizacija velikih natjecanja (SVP 2022.) 

FIE je donijela odluku o tome da se odgođeno Svjetsko veteransko prvenstvo 2020. 
održi u 2022. godini. Izvršni odbor HMS-a donio je odluku o premještaju SVP-a iz Poreča 
u Zadar. Veteranska komisija FIE je provela inspekcijski nadzor same organizacije SVP-a 
što je prošlo vrlo uspješno. 

 

Europska mačevalačka konfederacija (EFC) 

Izborna skupština EFC-a je održana u Sočiju. Izabrani su brojni naši predstavnici u 
Vijeća i Komisije EFC-a: Sanjin Kovačić u Komisiju za natjecanja; Antonio Trcin u Pravnu 
komisiju te Martina Zmaić u SEMI komisiju. 

Primljena je financijska potpora za edukaciju trenera, nabavu natjecateljske opreme 
(1 Favero aparat) te za odlazak na skupštinu EFC-a. 

Od EFC-U14 natjecanja održan je samo Zagreb Winter Classic, dok su odgođena i 
kasnije otkazana, zbog situacije s COVID-19, natjecanja u Zagrebu (Rapir kup) i Osijeku 
(Kup grada Osijeka). 

 

Međunarodna suradnja 

Bivši predsjednik HMS-a Marko Kallay, sadašnji predsjednik HMS-a Antonio Trcin, 
predsjednica Komisije za međunarodne odnose HMS-a Martina Zmaić i tajnica HMS-a 
odradili su mnoge sastanke na međunarodnom nivou sa predstavnicima FIE, EFC-a, 
SEEF-e, Mediteranske mačevalačke konfederacije, kao i pojedinačne sastanke sa 
predstavnicima saveza u regiji.  

M. Zmaić je sudjelovala na skupštini Mediteranske mačevalačke konfederacije 2021. 
gdje je izabrana za člana Izvršnog odbora. 

 

Edukacije 

Sudačka komisija je održala u 2021. samo jedan online seminara.  
 

Web i Facebook Saveza 

Kancelarija je bila aktivna s objavama na Web-u i Facebook-u.  

U 2021. je bilo samo 125 objava na Web-u, a što je popraćeno isto i na Facebook-u. S 
obzirom na to da je u 2020. bilo 103 objava. Do povećanja broja objava došlo je zbog 
povećanja broja događanja.  

 

                                                        

                            

U Zagreb, 09.05.2022.  Irena Šuljić   
  tajnica HMS-a 
                                                                                                


